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Cliëntenraad

Wie zijn wij?
De cliëntenraad bestaat uit 8 cliënten waarvan 1 voorzitter en 
1 vicevoorzitter. 1 notulist en 1 coach ondersteunen de raad. 

Bovenste rij van links naar rechts: Tsjikke Benedictus (notulist), 
Carmen Luttikholt, Adrie Vaags, Krijn Buchly en Annemiek Dekkers (coach).
Onderste rij van links naar rechts: Melvin Huinink, Faredin Zidi, 
Roland Bannink en José Schmitz Wickermann.

Wat deden we in 2022?
We hebben 11 keer vergaderd in 2022. Dit was altijd op een dinsdagmiddag 
van 2 tot 4 uur. In het begin van het jaar moest dit, vanwege corona, nog digitaal 
via Zoom. Vanaf maart konden we weer samen op kantoor komen in Groenlo. 
Soms samen met de bestuurder. Vaak ook met andere medewerkers van Sius. 
Zij gaven ons uitleg en informatie.

Verwantenraad

Wie zijn wij?
De verwantenraad bestaat uit 8 verwanten waarvan 1 voorzitter en 
1 vicevoorzitter. 1 notulist en 1 secretaris ondersteunen de raad. 

 

Bovenste rij van links naar rechts: Nico van Boeckel, Gerard Luttikhold, 
Ben Spekschoor en Evert Brongers. Onderste rij van links naar rechts :
Tsjikke Benedictus (notulist), Coos Ruesink, Annemarie Verschoor-ten Dam, 
Jan Hazeleger en Dorien Veldhuis. Annemiek Dekkers (ondersteuner) 
ontbreekt op deze foto

Wat deden we in 2022?
We hebben 10 keer vergaderd in 2022. Wij vergaderen samen met de 
bestuurder op een donderdagavond van 8 tot 10 uur. Vaak is er een spreker, 
een medewerker van Sius, die toelichting geeft bij een onderwerp.

In dit verslag staan eerst de onderwerpen waar we advies en instemming over hebben 
gegeven. Daarna komen de onderwerpen waarover we hebben gepraat. 

Wij wensen jullie veel leesplezier!

Bij Sius is er een cliëntenraad en een verwantenraad. 
Samen komen wij op voor de belangen van alle cliënten 
van Sius. 

Voorwoord

↘

↘

leven is ontdekken
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1.1 Kwaliteitsrapport 2021

Waar gaat het over?
Sius moet een Kwaliteitsrapport maken. Dat moet van 
de overheid. Het gaat over de kwaliteit van zorg. De titel van 
het kwaliteitsrapport 2021 was: Leven is ontdekken

 Wat gaat er goed?
 Wat kan er beter?
 En wat gaat er dan veranderen?

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

Wij vinden het een duidelijk rapport. Het is een mooi verslag, kleurrijk en met 
veel foto’s. We missen wel het gebruik van picto’s. Er is een uitgebreid verslag
en een kortere cliëntenversie. Dat vinden wij heel fijn. Nu kun je kiezen of je 
alle informatie wilt doorlezen of alleen de samenvatting. 

Het kwaliteitsrapport laat zien dat iedereen wordt betrokken. Het rapport 
geeft een goed inzicht in hoe het gaat bij Sius. Fijn dat cliënten zichtbaar 
zijn in het rapport en hun mening mogen geven. Wij doen ertoe. We kunnen 
van elkaar leren. 

In 2021 zijn er weer cliëntervaringsonderzoeken geweest. Hier zijn een aantal 
aandachtspunten uitgekomen. We zien in het rapport dat er bij staat hoe we dit 
gaan oppakken. Als we hier samen mee aan de slag gaan, dan komen we tot 
het beste resultaat!

Verwantenraad
 
De verwantenraad vindt het kwaliteitsrapport 2021 een heel goede analyse 
van de organisatie. De verbeterpunten blijven we kritisch volgen. Verder is 
het een duidelijk stuk, makkelijk leesbaar en heel herkenbaar.

1.2 Strategisch huisvestingsplan

Waar gaat het over?
Sius wil graag, ook voor de toekomst, goede woonruimte en ruimte voor dagbesteding voor 
cliënten hebben. Daarom is er een strategisch huisvestingsplan gemaakt. Het strategisch 
huisvestingsplan helpt om te kijken of de woningen die Sius huurt voor onze cliënten, 
passen bij de zorgvraag van cliënten, nu maar ook in de toekomst. Sius informeert de raden 
over ontwikkelingen op het gebied van huisvesting. In diverse plaatsen is Sius bezig, maar dit 
verloopt gestaag. Het gaat om de volgende projecten:

 Een nieuwe locatie op de plek van de Molenberg in Groenlo. Dit is een samenwerking
 met Marga Klompé. De samenwerking gaat pas van kracht als het pand klaar en 
 bewoond is. Omdat er veel historische dingen in de grond zitten, kan het zijn dat de   
 bouw vertraging oploopt.

 Een nieuwe locatie in Lichtenvoorde. Deze locatie komt op de plek van ’t Zwaantje.
 Een nieuwe locatie in Winterswijk. Deze locatie is voor jeugd.
 Een nieuwe locatie in Haarlo. Deze locatie is voor meervoudig gecompliceerde zorg.
 Een nieuwe locatie in Beltrum. Dit is een samenwerking met Marga Klompé en 

 Prowonen. Het project heet ‘Wonen als Thuis’. 

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

We merken dat Sius overal goed over nadenkt. We vinden het belangrijk dat 
cliënten een stem hebben. Cliënten moeten geïnformeerd en bevraagd 
worden. Waar hebben ze behoefte aan wanneer er een verbouwing komt of 
wanneer Sius voor nieuwbouw gaat? Het is belangrijk dat de begeleiding daar 
met de cliënten het gesprek over aangaat. Sius kijkt ook naar duurzaamheid. 
Dat vinden wij erg fijn.

Verwantenraad

Wij vinden dit een goed plan. Wel zijn wij er voorstander van om met een 
investeerder iets te organiseren rondom gebouwen. Hiermee bedoelen we 
dat Sius geen eigen gebouwen meer in beheer heeft. Sius huurt de panden
en alleen in een uitzonderingsgeval hebben wij een pand in eigendom. 

1 Advies en instemming

↘

↘

↘

↘
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↘

1.3 Medezeggenschapsregeling aanpassing

Waar gaat het over?
De namen van de centrale cliëntenraad en de centrale verwantenraad is veranderd naar 
cliëntenraad en verwantenraad. Volgens de Wet Bestuur en Toezicht Rechtspersonen (WBTR) 
moet er in de statuten staan dat de naam cliëntenraad en verwantenraad is. Het woord 
‘centrale’ is overbodig.

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

Dat is even wennen want we heetten altijd centrale cliëntenraad. 

Verwantenraad

Als dat staat in de statuten dan is dat akkoord.

↘

↘

1.4 Wet zorg en dwang (Wzd) en huisregels

Waar gaat het over?
De Wet zorg en dwang (Wzd): alles wat cliënten moeten, maar eigenlijk niet willen en als 
cliënten iets willen wat niet mag van de begeleiding. Hier heeft Sius afspraken over gemaakt. 

Volgens de wet moet er 2 keer per jaar een analyse gemaakt worden. Dan moet Sius
opschrijven wat er de afgelopen periode gedaan is. Gelukkig doet Sius heel veel goed 
waardoor er weinig ingegrepen hoeft te worden. De maatregelen blijven een beetje gelijk. 

Sius is druk bezig met de huisregels van locaties. Huisregels gelden voor iedereen die 
woont, werkt en op bezoek komt bij de locatie. De huisregels kunnen per locatie verschillen. 
Het uitgangspunt is zo min mogelijk regels. Er zijn maar enkele onderwerpen waarover een 
locatie huisregels mag maken. Dit staat in een officieel stuk opgeschreven en daar moeten 
alle locaties zich aan houden. Dit gaat allemaal op dezelfde manier. De Wzd-commissie bekijkt 
dan of het volgens de regels is. Het is belangrijk dat de cliënten van de locatie instemmen met 
de opgestelde huisregels. 

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

Wet zorg en dwang (Wzd)
De Wzd en alles wat daarbij hoort, blijft voor ons een ingewikkeld onderwerp. 
We hebben binnen Sius niet zo heel veel maatregelen. Dat vinden wij fijn. 

Huisregels
Wij hebben afgesproken dat wij als cliëntenraad instemming geven op het 
beleid. De cliënten in het locatieoverleg zullen vervolgens zelf instemmen met 
de huisregels. Dit staat duidelijk beschreven in de procedure. Maar hoe gaat dat 
in de praktijk? Ons advies is om nog eens extra goed te kijken of de procedure 
wel verloopt zoals bedoeld is. Sius moet goed nagaan of cliënten van de 
locatie daadwerkelijk instemming verlenen. Mocht dit niet altijd het geval zijn, 
dan willen we dat Sius het anders organiseert. Het doel hiervan is dat Sius 
cliënten meeneemt en dat zij moeten instemmen voordat Sius akkoord gaat. 

Verwantenraad

Wet zorg en dwang (Wzd)
Wij vinden het een duidelijk verhaal. De rapportage maakt een zorgvuldige 
indruk. Het is helder dat het blijvende zorg en aandacht nodig heeft. Het 
zorgt voor bewustwording, dat is een groot pluspunt. 

Ter overweging willen we meegeven: een verwant in de Wzd-commissie. 
We begrepen dat het BIG geregistreerde mensen moeten zijn. Wij denken dat 
een verwant in de Wzd-commissie een waardevolle aanvulling zou zijn. 
 
Huisregels
De verwantenraad stemt in met deze procedure. Het locatieoverleg van iedere 
locatie stemt in met de huisregels van de eigen locatie. De raden houden een 
vinger aan de pols. 

↘
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1.6 Voedingsgeld

Waar gaat het over?
Dit is een verzoek vanuit de cliëntenraad. De cliëntenraad hoort van veel cliënten dat ze  
moeite hebben met rondkomen, omdat de boodschappen zo duur zijn. Sommige cliënten 
maken dan keuzes die ongezond zijn. De cliëntenraad is van mening dat het huidige bedrag 
van €6,25 niet meer voldoende is. Alles wordt duurder. Gezond en goed eten is belangrijk. 
Dus de cliëntenraad vraagt Sius om meer geld beschikbaar stellen. 

De financieel manager heeft uitleg gegeven waarom dit bedrag wordt gehanteerd. Als Sius 
meer geld aan voeding moet betalen, zal Sius ergens anders op moeten bezuinigen. Sius krijgt 
namelijk niet meer geld. Aan de cliëntenraad is daarom de vraag gesteld; waar moet er dan 
op bezuinigd worden? Hier kwamen goede dingen uit. Sius is hiermee aan de slag gegaan en 
komt met het volgende voorstel:

Sius kan vanaf 1 juni €7,00 per dag voor eten en drinken betalen. De €7,00 per dag is berekend 
door het NIBUD, een organisatie die bijhoudt wat alles kost. Voor dit jaar kost deze verhoging 
Sius €70.000. De helft bespaart Sius op projecten en de andere helft bij de teams.

Wat vinden wij ervan? 

Cliëntenraad

Wij zijn erg blij dat Sius aan de slag is gegaan met ons verzoek. Eten is erg
belangrijk voor cliënten. Wij stemmen dan ook in met de verhoging van
het voedingsgeld. 

Verwantenraad

Wij hebben samen hierover gesproken. Onze vragen zijn beantwoord en 
toegelicht. Wij stemmen in met deze verhoging.

↘

1.5  Palliatieve zorg

Waar gaat het over?
Palliatieve zorg is zorg aan mensen die niet meer beter kunnen worden. Sius vindt het 
belangrijk om hen een nog zo fijn mogelijke tijd te bieden. Het fijnste zou zijn wanneer 
iedereen tot op het laatst nog in zijn eigen huis kan blijven. Maar daar moet met elkaar over 
gesproken worden. Wat is mogelijk? Wie doet wat? Welke hulp moet ingeschakeld worden? 
Dat staat nu in de aangepaste beleidsnotitie.

Wat vinden wij ervan?

↘

↘

↘

Cliëntenraad

Het is een onderwerp waar veel bij komt kijken. 
Het is belangrijk dat dingen op papier staan. 

We praten nog na over het onderwerp, omdat dit best wel indruk heeft 
gemaakt. Het is wel belangrijk om het hierover te hebben, maar iedereen
gaat hier op zijn eigen manier mee om. 

Verwantenraad

Het is een zeer mooi en duidelijk stuk.

Hoe denkt Sius over thuisblijven bij een ernstige ziekte? In principe moet dit 
kunnen. Er wordt gekeken naar wat de cliënt wil. Soms is een hospice beter. 
Afhankelijk van de omstandigheden.

Het is heel goed dat beschreven staat wat je moet doen. Het vraagt veel van 
de begeleiding en heeft impact op de cliënten.

taakhouder 
financiën
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1.7 Wie betaalt wat

Waar gaat het over?
In de regeling ‘Wie betaalt wat’ staat wat Sius betaalt en wat je zelf betaalt. In de nieuwe 
regeling staat duidelijker dat Sius na 4 werkdagen over de kamer wil beschikken 
(gebruiksklaar gemaakt) als iemand is verhuisd. Of dat de kamer 4 dagen na de 
begrafenis leeg moet zijn als iemand is overleden.

Wat vinden wij ervan? 

Cliëntenraad

Wij begrijpen dat het geld kost als een kamer of appartement leeg staat. 
Maar dit vinden we wel erg snel. Wat vindt Sius van het volgende voorstel: 
Wanneer iemand de kamer een paar dagen langer wil aanhouden, dan kan 
dit, maar dan wordt dit in rekening gebracht (tegen een reëel bedrag). 
Men heeft dan een keus. Dit vinden wij prettig. 

Verwantenraad

We hebben hier samen over gesproken. Sommige zaken zijn extra toegelicht 
en behandeld. We kunnen instemmen met deze aanpassing. 

1.8 Jaarrekening 2021

Waar gaat het over?
De cliëntenraad heeft ervoor gekozen hierover niet te adviseren, maar dit alleen bij de 
verwantenraad neer te leggen. 

Wat vinden wij ervan? 

Verwantenraad

Er is een verwacht klein negatief resultaat over 2021. Het is wel binnen de 
perken gebleven. We hebben de rekening per pagina doorgenomen. 
Het is voor ons duidelijk en hebben geen vragen.

1.9 Kas en Pas

Waar gaat het over?
Sius wil toe naar het verminderen van administratie en wil het gebruik van contant geld
verminderen. Hiervoor is het project ‘Kas en Pas’ bedacht. Dit is alleen voor cliënten die  
zakgeld of voedingsgeld krijgen. Er zijn cliënten die al een eigen bankrekening hebben. 
Daarvoor geldt deze regeling niet. De bedoeling is om te kijken of contant geld vervangen 
kan worden door alleen maar een pinpas te gebruiken. Cliënten die zakgeld of voedingsgeld 
krijgen, doen dan boodschappen met een pinpas. 

De cliëntpas is getest bij de Spoorstraat en Borculoseweg. De cliënten die het niet konden, 
kregen ondersteuning van de begeleiding. Deze ervaring was heel leerzaam. Eerst vonden 
veel cliënten het spannend, maar nu gaat het heel goed. Samen met de begeleiding konden 
cliënten bekijken wat ze hebben uitgegeven. Cliënten zijn hier enthousiast over. Sius wil 
dat nu in meer teams gaan doen. 

Wat vinden wij ervan? 

Cliëntenraad

Wij zijn als cliëntenraad te spreken over de veiligheid. Als iemand echt niet 
met een pinpas overweg kan, kijkt Sius naar een andere oplossing. Hiermee 
wordt het voor cliënten zo normaal mogelijk en kunnen ze meedoen in de 
maatschappij. Ook creëert Sius hiermee een stukje zelfvertrouwen bij cliënten. 
Het moet stap voor stap gebeuren. En het is belangrijk dat er tijd en aandacht 
is om cliënten voorlichting te geven en hierin te begeleiden.

Verwantenraad

We hebben allerlei vragen gesteld en duidelijke uitleg gekregen. 

Wij vinden het belangrijk dat Sius genoeg tijd neemt om dit in te voeren. 
Ons advies is om het gefaseerd op te pakken.

↘

↘
↘

↘

↘
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1.10 Duurzaamheid

Waar gaat het over?
Sius moet iets aan duurzaamheid doen. Het gaat over het verminderen van CO2-uitstoot. 
Maar ook over een gezonde en sociale leefomgeving met een goede bedrijfsvoering. De VGN 
heeft de Green Deal Zorg 2.0 ondertekend. Sius gaat zich hieraan verbinden. Het grootste 
duurzaamheidsthema waarop Sius zich gaat inzetten, is het milieu. Er ligt nog geen plan 
hoe Sius dit gaat doen, maar er is nu een beleid. 

Wat vinden wij ervan? 

Cliëntenraad

Wij vonden de beleidsnotitie duurzaamheid ingewikkeld. De presentatie was 
gelukkig erg duidelijk. Wij weten nu precies wat er bedoeld wordt. Wij adviseren 
om kleine stappen zetten:

 Is er misschien subsidie om te verduurzamen? Ga daarmee aan de slag.
 Kunnen er zonnepanelen op het dak van het kantoor in Groenlo?
 Kijk goed naar het energielabel van apparatuur wat we bij Sius in 

 gebruik hebben. Kan dat vervangen worden? 
 Doet iedere locatie (en ook het kantoor) aan afvalscheiding? 
 Let op het gebruik van papier/enveloppen. Print iedereen wel 

 dubbelzijdig? Moet het op de post of kan het ook digitaal?
 Het zou helpend kunnen zijn om voorlichting te geven over 

 duurzaamheid. Om mensen te informeren over wat ze anders kunnen  
 doen. Maak mensen bewust van wat anders kan én moet.

Wij denken dat al die kleine dingen samen zorgen voor een mooie verbetering. 
Het is goed dat er een beleidsnotitie duurzaamheid is. Wij als cliëntenraad zijn 
benieuwd naar het plan van aanpak wat hieruit voortkomt. 

Verwantenraad

We begrijpen dat Sius zich met deze beleidsnotitie aansluit bij wat wettelijk 
gerapporteerd moet worden. We vinden het echter een ingewikkeld stuk met 
moeilijke termen. 

Het is ons helder dat we iets aan duurzaamheid moeten doen. Wij vinden dat 
onze doelen behoudend moeten zijn. Onze prioriteit moet zijn ‘zorg leveren’. 
Als we kunnen is het prima om maatregelen te nemen, maar we moeten niet 
te hoog inzetten. Het is goed om te horen dat we dit stap voor stap gaan doen. 
We willen op de hoogte gehouden worden van de plannen. 

1.11 Extern werken

Waar gaat het over?
Heel veel cliënten hebben dagbesteding buiten Sius. Vroeger kon de cliënt kiezen waar hij 
dagbesteding wilde hebben. Maar wonen bij Sius en werken bij een andere organisatie kost 
Sius veel geld, een half miljoen per jaar. Mag Sius in tijd van bezuinigingen hier wat strenger 
op zijn? Is het een mogelijkheid om werken bij Sius te verplichten of moet er keuzevrijheid 
blijven? 

Wat vinden wij ervan? 

Cliëntenraad

Cliënten die nu bij Sius wonen maar elders werken
Als je ergens goed op je plek zit, waarom zou je die dan gaan verlaten? Je kunt 
het wel vragen aan de cliënt en met een goed voorstel komen. Als een cliënt 
zegt 'dat wil ik wel', moet de cliënt er eerst een keer gaan kijken, en een dag 
mee proefdraaien. Dan kan er pas een definitief besluit worden genomen. 
Sius moet goed kijken naar wat iemand nodig heeft. Luister goed en vraag 
naar wat iemand wil. Dan is het prima. 

Nieuwe cliënten
Als iemand nieuw bij Sius komt wonen, mogen we dan verplichten dat 
iemand ook bij Sius komt werken? Een deel van de cliëntenraad vindt dat je 
dezelfde werkwijze aan moet houden voor cliënten die al wonen bij Sius. 
Dus keuzevrijheid. 

Andere leden vinden dat als iemand nieuw komt wonen en er is plek binnen de 
dagbesteding bij Sius dat je die dan mag aanbieden. Het allerbelangrijkste is: 
het moet wel een passende werkplek met goede begeleiding zijn.

We komen niet tot een eenduidig advies. Keuzevrijheid en het financiële plaatje 
vinden we allebei belangrijk. Je wil vrijheid geven in kiezen én goede zorg en 
ondersteuning geven. 

↘ ↘

↘
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Verwantenraad

Als je alleen naar het financiële plaatje kijkt, moeten we het misschien doen, 
maar we hebben het hier over mensen en hun levensgeluk. We snappen dat 
het de bedoeling is om dan hetzelfde bij Sius aan te bieden, maar mensen 
werken soms al tientallen jaren op de werkplek en zijn enorm gesteld op de 
begeleiders en helemaal op hun plek. Het is een kwetsbare groep waar we 
voorzichtig mee om moeten gaan. 

Ons advies is dan ook dat het geen verplichting mag zijn. Het moet passen 
in het zorgplan. Wat ons betreft mag met iedereen het gesprek aangegaan 
worden. Maar wij willen inbouwen dat de keuzevrijheid moet blijven. 
De keuze voor extern werken mag wat ons betreft enkel en alleen op 
vrijwillige basis gemaakt worden. 

Daarnaast vinden wij het belangrijk om ruim de tijd te nemen om dit door te 
voeren. De tijd om goed met elkaar (in de driehoek) in gesprek te gaan. Wat wil, 
wat kan en wat zijn de mogelijkheden per cliënt. Maatwerk. Bij nieuwe cliënten 
kan er wat ons betreft wel meteen gestart worden.
 

↘ 1.12  Medezeggenschap & huisvesting

Waar gaat het over?
Als je iets nieuws gaat bouwen, moet je daar heel veel voor bedenken en doen. 
De cliëntenraad en verwantenraad kunnen overal in meedenken en mogen alles lezen. 
In welke van de stappen willen jullie betrokken worden? Het voorstel is om dit te doen 
tijdens de volgende stappen:
 1. Programma van eisen
  Hier kun je denken aan hoe groot moet het zijn, hoe moet het eruit zien,
  wat moet erin zitten, voor wie is het huis, etc.
 2. Definitieve ontwerp
  Hier kun je denken aan de bouwtekening, de aanbesteding en welke aannemer 
  gaat het bouwen, etc. 

Wat vinden wij ervan? 

Cliëntenraad

De cliëntenraad wil met goede uitleg meedenken over huisvesting, het 
programma van eisen en het definitieve ontwerp. Een commissie gaat dit 
voorbereiden en bespreken. In de cliëntenraad wordt dan een gezamenlijk 
advies gegeven. 

We gaan akkoord met het voorstel. We hebben besproken, dat wanneer
we toch een andere werkwijze wensen, dat dit een mogelijkheid is.

Verwantenraad

Volgens het voorstel worden wij bij projecten groter dan €250.000 in elke fase 
geïnformeerd. Daarnaast worden deze projecten, in de fase projectdefinitie en 
de fase definitief ontwerp, voorgelegd ter advisering. Uiteraard kan altijd nog 
tijdens het informeren besloten worden of de verwantenraad ergens wel/niet 
advies over wil geven. We besluiten om een aparte commissie te benoemen die 
zich buigt over deze aanvragen. 

We gaan ervan uit dat de projecten kleiner dan €250.000 lokaal besproken wor-
den. Bijvoorbeeld een keuken van €30.000. Mocht dit lokaal niet goed verlopen, 
dan kunnen wij dit als verwantenraad altijd nog oppakken. Er is een overzicht 
in Excel met alle lopende/geplande projecten, het zou goed zijn als wij deze 
ook ontvangen ter informatie. 

↘

↘
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1.13 Sluiting deeltijdbehandeling

Waar gaat het over?
Sius is per 1 januari 2022 is gestopt met de ‘naschoolse dagbehandeling en opvang’ en 
vanaf dat moment gestart met de ‘deeltijdbehandeling’. Maar omdat er geen nieuwe 
cliënten kwamen, heeft Sius in overleg met de gemeente besloten hiermee te stoppen. 

Wat vinden wij ervan? 

Cliëntenraad

Wat zijn de gevolgen voor de cliënten? 
Er waren nog maar 3 cliënten die gebruik maakten van de deeltijdbehandeling. 
Van 2 cliënten liep het contract af en met 1 cliënt is Sius in gesprek gegaan en 
zijn er goede afspraken gemaakt. 

Wij kunnen ons vinden in het voorgenomen besluit. 

Verwantenraad

Wanneer er een locatie sluit, legt Sius dit ter advisering voor aan de 
verwantenraad. 

We begrijpen de beslissing om te stoppen met deeltijdbehandeling. 
Dit is in onze ogen onvermijdelijk.

1.14 Programma van eisen Haarlo

Waar gaat het over?
Sius is bezig met een nieuwe locatie voor 3 verschillende doelgroepen: 
 1.  Cliënten met een intensieve zorgvraag (wonen en dagbesteding)
 2.  Mensen met complexer gedrag (wonen)
 3.  Oudere bewoners (wonen)

Deze locatie is buiten Haarlo aan de Berkel. Een rustig gebied, prikkelarm, 
waar ruimte is om jezelf te kunnen zijn.  

Wat vinden wij ervan? 

Cliëntenraad

Wij vinden het fijn dat er een locatie komt om intensieve zorg te kunnen bieden. 
Wij lezen dat het zowel wonen als dagbesteding betreft. Wij vinden het heel  
belangrijk dat de dagbesteding dan plaatsvindt in een ander gebouw en we 
zien dat ook zo omschreven in dit programma. Net als dat het gebouw veilig 
is en voelt als een echt thuis; gezellig en knus. In het rapport vinden wij dit 
gelukkig ook terug. Hieronder nog enkele aandachtspunten:

 Denk aan brede paden, gangen, gezamenlijke ruimte en ruime 
 appartementen en badkamers.

 We lezen over open ruimtes. Denk aan flexibele wanden in de 
 gezamenlijke ruimte om toch ook de mogelijkheid te hebben aparte   
 ruimtes te creëren.

 Zorgtechnologie in het gebouw. Bijvoorbeeld knoppen om hulp 
 te vragen. 

 Kleinschalig iets met dieren zou misschien iets zijn voor deze locatie.
 We lezen iets over beleving. In de volgende fase graag beschrijven: 

 hoe doen we dat dan?

Verwantenraad

Het programma van eisen ziet er goed uit. Er is vooral gesproken over  
waarom Sius in Haarlo een nieuwe locatie wil realiseren. De locatie Haarlo  
ligt aan de Berkel. Het is een rustige plek met weinig prikkels voor de bewoners. 
De boerderij wordt afgebroken. Op het terrein komt een woning op afstand 
voor de oude eigenaar. Vier woongroepen met elk acht wooneenheden  
en dagbesteding worden gerealiseerd. De locatie is eigendom van een 
projectontwikkelaar. Deze kan voor de Sius gewenste huurprijs bouwen 
en aan Sius verhuren. 

De inleiding van het programma van eisen van Haarlo komt overeen met 
wat we al vaak in de verwantenraad hebben besproken. Namelijk het ouder 
worden van de bewoners en de bijbehorende problematiek.

↘

↘

↘

↘

Haarlo
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1.15 Programma van eisen Winterswijk

Waar gaat het over?
Sius is bezig met een nieuwe jeugdlocatie in Winterswijk. De jongeren die daar komen 
wonen, worden begeleid met als doel terug naar huis te gaan, op zichzelf te gaan wonen of 
een goede woonplek bij Sius; zelfstandig in een appartement. Er is nu een programma van 
eisen opgesteld waarover de raden advies mogen geven. 

Wat vinden wij ervan? 

Cliëntenraad

Wij hebben een goede indruk gekregen. Overal is goed over nagedacht. 
We zijn blij dat er een goede zorglocatie komt voor jongeren. Belangrijk is dan 
een centrale ligging; aansluiting bij voorzieningen. Ook de veiligheid vinden 
we belangrijk en het welkom voelen in het gebouw. We lezen dat de kleuren 
straks worden bepaald in overleg met cliënten en medewerkers. Goed dat dit 
allemaal opgenomen is in dit programma. Pluspunt vinden wij dat de 
wooneenheden eenvoudig omgezet kunnen worden in een later stadium. 

Wij willen de volgende aandachtspunten nog meegeven:
 Denk aan een ruimte voor ontspanning met bijvoorbeeld een 
 pingpongtafel. Mag eventueel buiten. 
 Denk aan een ruimte waar ze energie kwijt kunnen of agressie. 
 Bijvoorbeeld ruimte om te boksen.

Verwantenraad

Het programma van eisen ziet er goed uit. Er is vooral gesproken over waarom 
Sius in Winterswijk een nieuwe locatie wil realiseren. Sius heeft in de  
gemeente Oost Gelre 6 locaties voor jeugd en jongvolwassenen. Waarvan een 
aantal te klein zijn om de zorg goed te kunnen verlenen. Een spreiding van 
locaties over meerdere gemeenten heeft de voorkeur. Op de locatie 
Winterswijk zullen 2 woongroepen van 6 en 1 woongroep van 8 gerealiseerd 
worden met zorg ondersteunende ruimten per 3 woongroepen. De locatie ligt 
in het centrum van Winterswijk en is eigendom van Sius. Het bestemmingsplan 
is in overeenstemming met de plannen van Sius. De financiering en de 
mogelijke projectontwikkelaar moet nog ingevuld worden. 

1.16  Begroting

Waar gaat het over?
Elk jaar is er een begroting voor het volgende jaar. Wat gaat Sius doen?
Hoeveel geld krijgt Sius en hoeveel geld geeft Sius uit? 

Sius krijgt een grote zak met geld, zodat de zorg goed geregeld kan worden. Het meeste geld 
gaat er ook weer uit. Er blijft een klein beetje over om te sparen in de spaarpot. Dat is nodig 
voor het moment dat het wat minder gaat. De huizen worden steeds duurder en ook voor het 
eten, drinken en energie moet Sius meer gaan betalen. 

Wat gaan we anders doen in 2023?
Er verandert veel in personeel. Is er nog wel personeel te vinden? Of moet het soms zelfs met 
minder handen, omdat ze er gewoon niet zijn? Hoe kan Sius de zorg voor cliënten zo goed 
mogelijk verzorgen, met iets minder mensen? Sius wil ervoor zorgen dat medewerkers graag 
bij Sius willen komen werken, maar ook willen blijven werken. Hier is geld voor apart gezet. 
Er is ook geld nodig voor projecten en andere huisvesting. Sommige locaties zijn niet goed 
meer, deze zijn te klein of te oud. Sius moet kijken naar goede huisvesting voor de toekomst. 

Omdat er de komende jaren veel extra kosten zijn, is er gesproken met alle teams. Sius wil 
samen voor kwaliteit blijven gaan, maar wel kijken waar wat geschrapt kan worden. Veel teams 
komen tot oplossingen, maar enkele teams hebben knelpunten. Gezamenlijk brengen we geld 
bij elkaar om teams die in de knel zitten te helpen. 

Geluksmomenten
In 2022 is het bedrag voor geluksmomenten €200,00 per persoon. Maar alles wordt duurder. 
Kan er bezuinigd worden op de geluksmomenten? In de begroting staat nu (na overleg met 
de raden) €75,00 voor een individueel geluksmoment en €50,00 voor een geluksmoment 
met de groep. 

Wat vinden wij ervan? 

Cliëntenraad

We hebben in een korte presentatie gezien waar het geld naar toe gaat in 2023. 
We hebben voldoende informatie gekregen, maar hoe doen we het in de 
praktijk? Wat willen we bereiken? Sius wil een fijne plek voor cliënten, een fijne 
plek om te werken, een goede plek om te wonen en een positief resultaat in 
geld. Sius gaat ook proberen mensen te behouden. Dat vinden wij een goed 
plan. We hebben vertrouwen in de plannen. Sius gaat goede dingen doen met 
de zak geld die we hebben. Wij geven akkoord op de begroting van Sius voor 
2023.

↘

↘

↘
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Geluksmomenten 
Dit is een cadeautje. Dit moeten we niet afschaffen. Het is voor cliënten erg 
waardevol. Wel vinden we dat het bedrag minder mag, omdat we moeten
bezuinigen. Belangrijk vinden we dat het geld niet alleen voor de groep is, 
maar ook een deel voor iedereen persoonlijk. We zijn tevreden met het 
voorstel. Alles wordt duurder. We zijn blij dat het nog kan. Uiteindelijk gaat
het om het principe. Vooral in deze moeilijke tijd is het belangrijk voor 
iedereen.

Verwantenraad

Sius heeft met veel onzekerheden te maken, maar wapent zich goed tegen wat 
er gebeuren gaat. Er is een budget neergezet waar we mee vooruit kunnen en 
met eer en geweten mee kunnen handelen. Het is een niet te positief en ook 
niet te kritisch verhaal. Zo realistisch mogelijk. Wij geven een positief advies. 

Onze complimenten aan de teams dat ze zo meewerken om tot oplossingen
te komen. 

Geluksmomenten
We vinden het belangrijk dat de cliënt inspraak heeft. Voor sommigen is 
één-op-één moment met begeleiding erg waardevol. Ons voorstel is 1 
geluksmoment voor een individueel moment en 1 geluksmoment om 
samen met de groep iets te doen.

↘

2 Overige besproken 
 onderwerpen

↘

2.1 Corona

Waar gaat het over?
In het begin van het jaar 2022 speelde corona nog een grote rol in ons leven.

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

We vinden het belangrijk om iedere keer de stand van zaken te bespreken. 
We hebben het nieuws goed gevolgd en daar ook vragen over gesteld aan de 
bestuurder. Want wat betekent dit voor de cliënten? Hoe gaat Sius hiermee 
om? 

Verwantenraad
 
Corona was een vast onderwerp op de agenda. We praatten over 
versoepelingen, adviezen vanuit de VGN en maatregelen. In de loop van 
het jaar hebben we gesproken over een evaluatie van de coronaperiode 
en dat het goed zou zijn dat hier iemand van de verwantenraad bij 
aanwezig is.

↘
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2.2 Cliëntervaringsonderzoek

Waar gaat het over?
Sius heeft dit jaar 3 cliëntervaringsonderzoeken gedaan:

Volwassenen 
Wat gaat goed?
 ondersteuning door de begeleiding tijdens de coronaperiode;
 meer cliënten zitten goed op hun plek als het gaat om dagbesteding.

Wat kan beter?
 leuke dingen doen met de andere bewoners van de locatie;
 contact tussen de cliënt en de persoonlijk begeleider is nu 1 keer per week. 
 Is dit voldoende?;
 er wordt niet altijd goed genoeg geluisterd;
 niet iedereen vindt het eten lekker. Daar moet je vaker met elkaar over praten. 

Jeugd
Het overzicht gaat over de jeugd die tijdelijk bij Sius woont. De bedoeling is dat ze op 
termijn ergens anders gaan wonen. Er zijn vragen gesteld over omgaan met social media 
en het omgaan met elkaar.

Ambulant
Voor deze groep was dit onderzoek voor het eerst. De vragen die zijn gesteld in dit onderzoek 
gaan voornamelijk over de begeleiding en de doelen. Er zijn door de mensen die het ingevuld 
hebben, ook tips en mooie opmerkingen gemaakt. Dit onderzoek komt in het najaar nog een 
keer bij deze groep.

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

We bespreken vooral waar mensen tevreden over zijn en wat beter moet. 
Niet iedereen weet dat er een cliëntenraad is bij Sius en wat wij doen. Het lijkt 
ons goed om in de nieuwsbrief voor cliënten hier aandacht aan te besteden. 
En ook te laten weten wat wij doen met de uitkomst van deze onderzoeken. 

Verwantenraad
 
Waarom zijn enkele aandachtspunten van 2019 nu nog actueel? Hier moet 
beter naar gekeken worden om een beter resultaat te krijgen. Het eten blijft 
een aandachtspunt. Dit onderwerp dient op locaties wel regelmatig onder 
de aandacht gebracht te worden. Gebeurt dat?

Zijn er vorderingen gemaakt wat betreft het punt dat begeleiders niet altijd 
goed luisteren naar de cliënten? Er zijn geen grote vorderingen merkbaar. 
De ene cliënt ervaart de dingen anders dan de andere.

↘

↘

2.3  Aanbestedingen

Waar gaat het over?
Sius heeft meegedaan aan de aanbesteding. Alles waar een offerte voor uitgebracht is, heeft 
Sius ook gekregen. Sius blijft dus ondersteuning bieden aan de jeugdlocaties, ambulante 
jeugdhulp, de Wmo-zorglocaties en de locaties waar cliënten met autisme wonen.

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

De cliëntenraad vindt dit goed nieuws. 

Verwantenraad
 
De verwantenraad is hier tevreden mee. 

↘

↘
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2.4  Nieuwsbrieven

Waar gaat het over?
In de vergaderingen praten de raden over wat er in de 
nieuwsbrief moet. De cliëntenraad levert een vaste column aan 
voor de nieuwsbrief cliënten en de verwantenraad doet dit 
voor de nieuwsbrief verwanten. De nieuwsbrieven verschijnen 
2 keer per jaar. 1 in het voorjaar en 1 in het najaar.

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

In de nieuwsbrief van het voorjaar hebben wij het cliëntervaringsonderzoek 
genoemd. En vooral verteld wat wij als cliëntenraad doen met deze informatie. 

In het najaar was er aandacht voor de kwartaalrapportage. Wij vinden het 
belangrijk dat mensen weten dat wij via deze rapportage horen wat er speelt 
bij alle locaties. Ook hebben we laten weten wat we hebben gedaan en 
besproken tijdens de cliëntbijeenkomst. 

Verwantenraad
 
In de nieuwsbrief van het voorjaar hebben wij ervoor gekozen om een 
interview te plaatsen met een van onze leden. Wij zoeken mensen voor de
verwantenraad en gaan in het najaar een flyer verspreiden. Wij hopen dat 
het interview mensen een goed beeld geeft van wat het inhoudt om lid te 
zijn van de verwantenraad. 

In het najaar hebben wij in de nieuwsbrief mensen geïnformeerd over de 
openstaande vacatures. 

2.5  Kwartaalrapportage

Waar gaat het over?
Vroeger was er op veel locaties een woonoverleg. 
Vrijwilligers ondersteunden dit. Het woonoverleg is er niet 
meer. Het woonoverleg was geen verplichting. De Wmcz 2018, 
de nieuwe wet op medezeggenschap clienten, geeft aan dat 
er een verplicht overleg moet plaatsvinden. Hier is het 
locatieoverleg clienten voor teruggekomen. Hier is een  
aandachtsfunctionaris voor aangesteld. Er wordt een overleg 
georganiseerd en hier worden de cliënten bij betrokken. 
De aandachtsfunctionaris maakt hiervan een rapportage per 
kwartaal. Team Medezeggenschap leest deze verslagen door en 
maakt hiervan een kwartaalrapportage voor de raden. Zo horen 
de raden wat er op de locaties speelt. 

Ook kunnen de cliëntenraad en de verwantenraad vragen stellen aan de locaties. Dit loopt 
via de aandachtsfunctionaris. De aandachtsfunctionaris bespreekt de vragen tijdens het 
locatieoverleg. Dit jaar waren dat de volgende vragen:

 Zijn cliënten, waar mogelijk, onderdeel van een sollicitatiegesprek op locatie?
 Wil je liever bewoner of cliënt genoemd worden?

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

De cliëntenraad vindt het heel belangrijk om te weten wat er op locaties speelt. 

Op een aantal locaties zijn cliënten al onderdeel van de sollicitatieprocedure. 
We hebben nu contact met P&O om te kijken hoe we dit vorm kunnen geven. 

Uit de enquête komt dat sommige cliënten graag bewoners genoemd willen 
worden, maar anderen vinden het woord 'cliënt' prima. We kiezen er daarom 
voor dat iedere locatie zelf mag besluiten hoe ze genoemd willen worden. 
Binnen Sius blijven we het woord 'cliënt' gebruiken. 

Verwantenraad
 
Wat heeft de verwantenraad nodig om een duidelijk beeld te krijgen van 
de medezeggenschap cliënten op locatie?

We willen graag informatie over de onderwerpen. Wat is de trend en wat 
gebeurt er?

↘

↘

↘

↘
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2.6 Anke Marjolein

Waar gaat het over?
Bij Anke Marjolein is veel gaande. Er is besloten om op deze locatie van 4 naar 2 teams te gaan. 
Er zal anders geroosterd en gewerkt moeten worden.

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

Wij hebben een lid van de cliëntenraad wonen bij Anke Marjolein. Hij informeert 
ons over zijn ervaring. Hij geeft aan dat er veel medewerkers zijn weggegaan, 
maar er ook weer nieuwe terug zijn gekomen. Ze doen hun best om cliënten 
goed te blijven verzorgen. 

Cliënten hebben moeite met de onduidelijkheid.
Sius doet er alles aan om het op te lossen.

Verwantenraad
 
Wij hebben meermaals over Anke Marjolein gesproken samen met de 
bestuurder en over onze zorgen verteld. 

Er is een afvaardiging vanuit de verwantenraad naar Anke Marjolein toe 
geweest om in gesprek te gaan met verwanten op de locatie. 

Wij willen dat Sius ons vaker bijpraat over teams en met name dan de 
financiële situatie. De verwantenraad hoeft niet alles in detail te weten, 
maar wil wel dat Sius het laat weten als er iets mis gaat en wat ze er dan 
aan gaan doen. 

We hebben dit onderwerp de rest van het jaar standaard op de agenda staan 
om iedere maand de stand van zaken bij Anke Marjolein te bespreken. 
Dit zullen wij blijven doen totdat de rust is teruggekeerd.

2.7  Kwaliteit

Waar gaat het over?
Een (paar) keer per jaar gaan de raden in gesprek met de kwaliteitsfunctionaris
over kwaliteit. Deze informatie wordt gebruikt voor het kwaliteitsrapport. 

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

Soms hebben wij in de raad te weinig tijd om hier uitgebreid over in gesprek 
te gaan. We hebben daarom dit jaar iets nieuws uitgeprobeerd. Een aparte 
meedenkgroep. Deze groep gaat tijdens de cliëntbijeenkomst in gesprek met 
de kwaliteitsfunctionaris, samen met een aantal leden van de cliëntenraad. 
Zo kunnen ook leden die geen lid zijn van de raad meedenken en meepraten. 
De leden van de raad zorgen dat dit terugkomt in de cliëntenraad. 

Verwantenraad
 
Wat is er geleerd van meldingen/incidenten? Er wordt gekeken of het vaker 
voorkomt. Is er volgens de werkwijze gewerkt? Is het opgelost, ook voor overige 
cliënten? Zijn verwanten erbij betrokken geweest? Is de kwaliteit van zorg in het 
geding geweest? 

↘ ↘

↘
↘
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2.8  Klachten

Waar gaat het over?
De raden hebben dit jaar 2 klachten ontvangen. 

1 klacht kwam vanuit verwanten vanwege het sluiten van logeerhuizen. Er zijn meerdere 
ouders die grote problemen hebben bij het vinden van passende opvang voor hun kind. 
Sius heeft een oplossing geboden, maar die vinden niet alle ouders passend. 

De andere klacht kwam vanuit een team vanwege het sluiten van een locatie. Zij hebben 
gevraagd hoe de raden hierin meegenomen zijn. Wat is de route ernaar toe en welke stappen 
zijn daarvoor ondernomen om het voor de cliënt zo soepel mogelijk te laten verlopen.

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

Klacht over sluiting logeerhuizen
Wij hebben de brief over de sluiting van de logeerhuizen in de cliëntenraad 
besproken. We begrijpen de klacht en zorgen. We vinden het wel een lastige 
situatie en heel moeilijk om dit goed op te pakken. Wij denken dat de 
verwantenraad hier een betere partij in zou zijn en hebben daarom 
de verwantenraad gevraagd dit te behandelen.

Klacht over sluiting locatie
Wij hebben de bestuurder hierover gesproken om te horen welke route is 
bewandeld. We hebben gevraagd waarom wij niet ter advies gevraagd zijn 
en hoe we nu nog een geschikte oplossing kunnen vinden. We kunnen hier 
allemaal van leren voor de volgende keer, maar wij hopen ook dat het voor 
nu nog mogelijk is om het soepel te laten verlopen. 

Wij wensen de volgende keer dat Sius ons eerder betrekt bij zo’n besluit. 
Dit proces moeten we met elkaar beter vastleggen. 

We begrijpen de belangen van de ouders/cliënten, maar ook van de 
financiering. Ouders snappen dat ook maar worden hier wel de dupe van. 
De cliëntenraad heeft besloten om de brieven door te sturen naar de 
verwantenraad om te vragen of zij dit willen oppakken.
 

Verwantenraad
 
Klacht over sluiting logeerhuizen
Wij hebben de brief besproken en we begrijpen de pijn en onmacht. Het zijn 
geen lastige ouders, maar het is een lastige situatie. 

De bestuurder heeft alle ouders uitgenodigd voor een individueel gesprek. 
Willy Bennink is hier ook bij aanwezig.

Wij hebben per brief gereageerd. 

Klacht over sluiting locatie
De verwantenraad had hier al over gehoord. Een hele vervelende situatie. 
Fijn dat ze contact hebben gezocht. Leermoment voor ons als raad. 

De interpretatie van de Wet medezeggenschap cliënten zorginstellingen 
2018 (Wmcz 2018) moet eens goed bekeken worden. Dit om te voorkomen 
dat hierover onduidelijkheid bestaat. We moeten eerder betrokken worden
als raad bij deze grote veranderingen. Het heeft ervoor gezorgd dat wij 
nieuwe afspraken hebben gemaakt met de bestuurder.

2.9 Willy Bennink – klachtenfunctionaris/
 cliëntvertrouwenspersoon

Waar gaat het over?
Willy Bennink is cliëntvertrouwenspersoon (CVP) van Sius en klachtenfunctionaris. Als CVP kun 
je naast de cliënt/verwant/ouders staan bij hun klacht of probleem. Als klachtenfunctionaris is 
Willy een bemiddelaar. Hij luistert dan naar beide kanten en dan kijkt hij of beide partijen tot 
elkaar kunnen komen.

De meeste klachten gaan over ontevredenheid, afspraken die niet worden nagekomen,
geen klik met de persoonlijk begeleider, dat de cliënt niet fijn bejegend wordt door de 
begeleider, geluidsoverlast, vragen over rechten en het niet eens zijn met de afspraken 
die gemaakt zijn. In dit laatste geval kunnen de CVP’s van de Wet zorg en dwang dit 
overnemen.

Er is ook een jaarverslag van Willy Bennink. Hij is door 15 verschillende cliënten/ouders 
benaderd. Van 13 klachten waren er 8 ernstige klachten en 4 klachten betreft wonen. 
Eén keer is Willy gevraagd om mee te gaan. Zijn rol is vaak preventief. Als Willy met de 
mensen (cliënt/begeleiding) in gesprek gaat dan wordt het vaak al opgelost, zodat het 
geen klacht wordt. Willy is makkelijk bereikbaar.

↘

↘
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↘

↘
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↘

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

Wij hebben Willy Bennink uitgenodigd om te praten over de stand van zaken. 
Wij waren benieuwd of het aantal klachten is toegenomen. De cliëntenraad 
heeft het idee dat er nu meer speelt dan vorig jaar. Horen wij alleen meer 
ontevreden mensen of is dat ook echt zo?

Willy geeft aan dat er wel vaker gebeld wordt. Dit jaar waren er klachten over 
gedwongen overplaatsing, onvrede over het appartement en klachten over 
begeleiding en kwaliteit van de zorg. 

Wat Willy behandelt is vertrouwelijk. Als Willy ziet dat dingen vaker voorkomen 
dan geeft Willy dat bij de bestuurder aan, zodat hij dit bij de cliëntenraad en de 
verwantenraad kan voorleggen.

2.10  Werkplan

Waar gaat het over?
Elk jaar maken de raden een werkplan. In een werkplan zet de raad voor zichzelf op een rij wat 
er gedaan moet worden, wanneer dat moet gebeuren en hoeveel tijd daarvoor nodig is. 

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

We zetten in het werkplan de plannen voor volgend jaar (2023). Ook zetten we 
hierbij wat deze plannen kosten. In september moeten we dit al af hebben. 

Verwantenraad
 
We doen al veel, maar was eerder nooit op schrift.

2.11 Steunfonds

Waar gaat het over?
Het Steunfonds komt voort uit het faillissement van de Paulusstichting. Cliëntgelden zijn eruit 
gehaald en in Stichting Steunfonds ondergebracht. Cliënten kunnen ook geld nalaten aan 
deze stichting.

Het Steunfonds heeft een klein zakje geld, die willen ze graag inzetten voor wensen van alle 
mensen die ondersteuning krijgen van Sius. Cliënten kunnen samen met begeleiding ideeën 
aangeven en een aanvraag doen. Het bestuur bespreekt de aanvraag en geeft aan of het 
goedgekeurd wordt. Het Steunfonds zorgt er dan voor dat de wens uitkomt.

Er komen veel aanvragen binnen in het kader van mobiliteit en vitaliteit. Bijvoorbeeld een 
rolstoel met duwondersteuning, een duofiets of een tafeltennistafel. Hebben jullie een wens 
waar meerdere bewoners iets aan hebben, wat niet uit het normale budget kan? Denk dan aan 
het Steunfonds!

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

We denken dat de stichting nog niet bij iedereen bekend is. Het is goed om 
dit weer even extra onder de aandacht te brengen. 

Verwantenraad
 
Tijdens de regiobijeenkomsten zorgt de verwantenraad ervoor dat flyers 
over het Steunfonds uitgedeeld worden. Zo zorgen we er samen voor dat 
de stichting nog meer onder de aandacht komt. 

↘

leven is ontdekken
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↘

↘

↘

↘

2.12 Frauderesponsplan

Waar gaat het over?
Bij een organisatie als Sius kunnen frauderisico’s spelen. In het frauderesponsplan staat 
omschreven hoe Sius omgaat bij situaties van vermoeden van fraude.

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

Wij vinden het goed dat dit er nu is. 

Verwantenraad
 
Als er fraude optreedt, is het goed om te weten hoe je daar mee om moet gaan. 

2.13 Bezuinigingen & de zorg van morgen

Waar gaat het over?
Gezamenlijke vergadering met leden van de cliëntenraad en verwantenraad. 

Gedurende het jaar is er in de raden regelmatig gesproken over de bezuinigingen. Er zijn 
overal steeds minder mensen beschikbaar voor de zorg en andere branches. En er is steeds 
minder geld beschikbaar (stijgende kosten voor boodschappen, huisvesting, energie en 
salaris personeel). Teams worden zelf in de gelegenheid gesteld om met ideeën te komen. 
Hier zijn de zorgteammanager en manager financiën ook bij betrokken. Sius kijkt samen met 
de teams naar welke zorg we nog wel doen en welke niet (meer). Of hoe we het anders 
kunnen invullen.

De zorg van morgen is de zorg over een aantal maanden of aantal jaren. Nu zijn er al enkele 
uitdagingen. Over 20 jaar zijn er nog grotere uitdagingen. Als er dingen veranderd moeten 
worden, moet je nu al beginnen. Nu werkt 1 op de 7 mensen in de zorg. Over een aantal 
jaren zou dat 1 op de 4 mensen moeten zijn, maar die zijn er niet. Alles wordt ook duurder. 
Als je veel belasting moet betalen, kan het geld niet naar andere dingen (onderwijs, zorg). 
Dat houdt in dat Sius dingen anders moet gaan doen. Elke keus heeft zijn voor- en nadelen. 
Het is belangrijk om goed in gesprek te blijven. 

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

Cliënten maken zich zorgen. Ze horen van alles over bezuinigingen. 
Vandaar dat wij hier vragen over hebben gesteld aan de bestuurder 
tijdens de cliëntenraad. 

We hebben last van het personeelstekort. Misschien kunnen onze cliënten 
ook andere cliënten helpen. Alles wat de cliënt zelf kan moeten we ze zelf 
laten doen. En niet door een medewerker. 

We kunnen robots of domotica inzetten waar het kan. Maar de persoonlijke 
dingen moeten gedaan worden door mensen. 

Het is onzeker wat ons te wachten staat. Het is goed om het er zo over te 
hebben. We snappen dat dingen veranderen, als het maar weloverwogen is.

Verwantenraad
 
We maken ons zorgen want, we leven in roerige tijden. We weten dat er een 
groot verloop is onder het personeel. Voor de verwantenraad is het belangrijk 
dat de zorg die nodig is, gegeven wordt. We kunnen wel het gesprek voeren 
over wat noodzakelijk is, wat nuttig is en wat aangenaam is. Het nodige is de 
kwaliteit van leven gezien door de ogen van die cliënt. Dit moeten we hoog 
zien te houden. We moeten het samen doen.

 goed luisteren naar elkaar
 elkaar zien en horen, is kennen
 zeggen wat je doet en doen wat je zegt
 echt de wil hebben om samen te werken
 samenwerking tussen cliënt, begeleiding en verwant
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2.14 TZA-meerjarenplan

Waar gaat het over?
TZA is de afkorting van de Technologie & Zorg Academie. 
Dit meerjarenplan beschrijft wat ze de komende 2 jaar gaan doen. 

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

Tijdens de cliëntbijeenkomst in november 2022 stond er een demonstratie-
opstelling van zorgtechnologie van TZA. Wij hebben op die avond producten 
kunnen bekijken en uitproberen én vragen kunnen stellen. Wij kennen TZA dus. 

Verwantenraad
 
De samenwerking op het gebied van zorgtechnologie vinden wij een goed 
initiatief. Hoeft Sius niet zelf het wiel uit te vinden. 

↘

↘

3 Bijeenkomsten

3.1  Radenavond

In maart 2022 was er weer een radenavond. Tijdens deze radenavond gaan alle 
raden van Sius met elkaar in gesprek over een actueel thema. Dit jaar was het 
thema 'Leven is ontdekken'. 

Op een radenavond komen de cliëntenraad, verwantenraad, ondernemingsraad, raad van 
toezicht, klachtencommissie medewerkers, het managementteam, de vertrouwenspersoon 
cliënten en de klachtenfunctionaris cliënten bij elkaar.

Met elkaar in gesprek
We gingen met elkaar in gesprek over het thema ‘Leven is ontdekken’. ‘Leven is ontdekken‘ is 
de belofte bij onze nieuwe naam Sius. De raden bespraken met elkaar wat ‘Leven is ontdekken’ 
voor hen inhoudt, wat zij willen ontdekken en hoe zij samen inhoud kunnen geven aan deze 
belofte. Er vonden mooie, persoonlijke gesprekken plaats. Iedereen vertelde vanuit zijn 
of haar eigen rol binnen 1 van de raden van Sius. Telkens weer merken we dat het enorm 
belangrijk is om met elkaar in gesprek te gaan om echt te kunnen ontdekken.

Veiligheid versus risico nemen
Een belangrijk onderwerp was ook wat 'Leven is ontdekken' betekent in relatie tot het thema 
veiligheid versus risico nemen. Je hebt andere mensen nodig om veilig te zijn. De uitspraak 
'Vaak bu-j te bange' kwam in meerdere gesprekken terug. Risico nemen is eng en spannend, 
voor iedereen die erbij betrokken is. Of het nu om de mensen gaat die we ondersteunen, 
de begeleiders of de familie. "Soms moet je even de grens over. En dan kun je het toch!", 
vertelde een lid van de cliëntenraad. En dat is 'Leven is ontdekken'.

leven is ontdekken
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3.2 Regiobijeenkomsten verwanten

Waar gaat het over?
De verwantenraad organiseert regiobijeenkomsten met een thema. De verwantenraad 
kiest ervoor om kleinschalig en informeel met elkaar in gesprek te gaan. In 2022 vonden de 
bijeenkomsten plaats in Varsseveld, Borculo en Groenlo. 

Verwantenraad

Voorjaar: thema ‘Wat als ik er niet meer ben’
We kijken terug op goed bezochte avonden. Het is een thema dat speelt bij 
veel verwanten. Er was iedere avond een notaris aanwezig om uitleg te geven. 
Na de pauze was er iemand aanwezig om te praten over bewindvoering en 
mentorschap. Er zijn dan ook veel vragen gesteld en ervaringen met elkaar 
gedeeld. Veel verwanten lieten weten dat het erg fijn is dat deze avonden 
weer plaatsvinden.

Verwantenraad

Najaar: thema ‘De zorg van morgen’
Wij gingen deze bijeenkomsten met elkaar in gesprek over hoe we in de 
toekomst de beste zorg kunnen leveren. We hebben een uitgebreid zorgstelsel 
in Nederland maar dit staat onder druk, omdat er minder geld beschikbaar is 
in de toekomst en er minder mensen beschikbaar zijn om de zorg te leveren. 
Het is geen situatie specifiek voor Sius, maar de zorg van morgen is iets dat 
speelt bij alle zorgorganisaties. 

Onderstaand overzicht over de toename van de zorgvraag en de afname van 
het aantal medewerkers was voor iedereen klip en klaar. Er komt een uitdaging 
op ons af, dus we moeten ons daar op voorbereiden. Het jaar 2040 is nog ver 
weg, maar tegelijkertijd dichterbij dan we denken. Elk jaar wordt het vraagstuk 
iets groter, dus we kunnen beter nu beginnen en daar hebben we iedereen bij 
nodig. Medewerkers, cliënten en verwanten.

Tijdens de regiobijeenkomsten hebben we in kleine groepen goede, maar ook 
wel moedige gesprekken gevoerd aan de hand van 2 prikkelende stellingen. 
Na afloop van de groepsgesprekken hebben we de uitkomsten samen 
besproken. De opgehaalde informatie zal gebruikt worden om de zorg van 
morgen binnen Sius vorm te geven.

↘

↘

leven is ontdekken
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3.3  Cliëntbijeenkomsten

Waar gaat het over?
De cliëntenraad organiseert 2 cliëntbijeenkomsten per jaar met als onderwerp 
medezeggenschap. Alle aanwezigen kunnen meepraten, meedenken, meebeslissen  
en meedoen met de cliëntenraad.

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

Voorjaar
Voor het eerst in lange tijd was er weer een bijeenkomst voor cliënten. 
We kijken terug op een hele geslaagde bijeenkomst!

Tijdens de inloop was er tijd en ruimte voor een praatje met elkaar. 
De cliëntenraad heeft zich voorgesteld en kort uitgelegd wat ze doen. 
Daarna zijn we in kleinere groepjes uiteengegaan om de volgende vragen te 
beantwoorden:

 Kun je een voorbeeld geven wanneer er NIET naar je werd geluisterd 
 bij Sius?
 Kun je een voorbeeld geven wanneer er WEL naar je werd geluisterd 
 bij Sius?
 Als jij de baas was van Sius, wat zou jij dan (anders) doen?

Luisteren naar elkaar, horen wat iemand écht zegt, tijd hebben voor 
elkaar, oprechte aandacht en samen leuke dingen doen: daar draait 
het allemaal om!

We hebben afgesloten met een quiz. Er zijn allerlei vragen gesteld om erachter 
te komen wat iedereen belangrijk vindt. 

Wat is er tijdens de bijeenkomst verder uitgekomen?
1. We zouden graag wat meer horen over de cliëntenraad.
2.  Zouden de leden van de cliëntenraad én Hans Poortier, bestuurder,
 ook op locatiebezoek kunnen komen?

Wat gaan we daar mee doen?
1. We gaan uitzoeken of we vaker een nieuwsbrief kunnen maken. 
 Nu doen we dit 2 keer per jaar.
2. Locatiebezoeken zijn wat lastiger te regelen, omdat leden van de 
 cliëntenraad vrijwilligers zijn en daarnaast ook werken. We hopen dat   
 de personen die graag mee willen praten met de cliëntenraad naar de 
 cliëntbijeenkomsten komen. Maar wij zullen deze wens zeker bespreken  
 met Hans Poortier, bestuurder, in de cliëntenraad.

We kijken terug op een gezellige avond met mooie gesprekken; dat is meedoen 
met medezeggenschap! 

Cliëntenraad

Najaar
Wat was het een leerzame én gezellige avond! 

Na het welkomstwoordje gingen we uiteen in 3 aparte groepen:

 1 groep ging in gesprek over kwaliteit en het kwaliteitsrapport;
 1 groep kon meedoen met groene en rode kaarten over ‘de zorg van 
 morgen’;
 1 groep ging in gesprek aan de hand van een stelling.

Na de pauze hebben we ons laten informeren over zorgtechnologie. Er was een 
stand van de Technologie & Zorg Academie (TZA). Het leukste gedeelte van de 
avond was misschien wel het uitproberen van verschillende technische dingen. 
Wat is er veel mogelijk! 

Wij vonden het een waardevolle avond. We hebben weer veel punten samen 
besproken, waardoor wij als cliëntenraad ons werk nog beter kunnen doen. 

↘

↘
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3.4  Congres: SamenSterkdag 2022

Vrijdag 2 december was het zover: het jaarlijkse congres voor cliëntenraden. Eindelijk weer 
een keer op locatie, dit jaar in Bunnik. Op deze dag staan mensen met een beperking centraal. 
Het thema was: samen sterk voor een mooi leven en een mooie toekomst voor iedereen.

Cliëntenraad

In de ochtend hebben wij de sessie: "de gehandicaptenzorg klaar voor de 
toekomst" gevolgd. We gingen samen met andere leden van cliëntenraden 
in gesprek en konden in kleine groepjes ervaringen delen. 

Na een heerlijke lunch was het tijd voor de workshop "technologie in de zorg". 
Al met al een leerzame dag met een afwisselend programma. Als afsluiting was 
er nog een borrel met muziek. Moe maar voldaan gingen we weer op weg 
terug naar de Achterhoek.

 

↘

4 Interviews – 
 gesprekken
4.1 Raad van Toezicht

Waar gaat het over?
Samen met 2 leden van de raad van toezicht zijn 2 leden van de cliëntenraad in 
gesprek geweest over het functioneren van Hans Poortier, bestuurder. 

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad

2 leden van de cliëntenraad waren hierbij aanwezig en mochten vertellen hoe 
zij vinden dat Hans Poortier het doet. Fijn gesprek. 

Verwantenraad
 
Prettig en open gesprek. 

↘

↘
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↘

4.2 Structureel overleg met OR

Waar gaat het over?
2 keer per jaar is er nu een overleg gepland met leden van de ondernemingsraad, 
cliëntenraad en verwantenraad. We denken elkaar te kunnen versterken. 

Wat vinden wij ervan?

Cliëntenraad en Verwantenraad

We hebben onder andere gesproken over de volgende onderwerpen:
 procedure bij verkiezingen
 betrokkenheid besluitvorming
 druk op de agenda
 achterbanbijeenkomsten
 kwartaalrapportage
 zorg van morgen

4.3  Sectorraad

Waar gaat het over?
Sius heeft nog 1 sectorraad; sectorraad Noord. De verwantenraad heeft een brief 
ontvangen waarin de sectorraad verzoekt om een gesprek. Zij willen met de 
verwantenraad in gesprek om te praten over de toekomst. 

Wat vinden wij ervan?

Verwantenraad
 
De sectorraad is een betrokken groep verwanten die zich al jaren inzet voor de 
belangen van cliënten. De sectorraad heeft inmiddels een gesprek 
met de bestuurder gehad. We plannen voor januari 2023 een gesprek tussen 
leden van de sectorraad en verwantenraad om te praten over de toekomst. 
Hoe gaan we met elkaar verder?

↘

5 Nieuws

5.1 Afscheid leden 

Cliëntenraad

Na 7,5 jaar een gewaardeerd lid te zijn geweest, 
is Sabine in juni gestopt als lid van de cliëntenraad. 

Verwantenraad
 

Wij hebben aan het begin van dit jaar afscheid 
genomen van Sandra en aan het eind van dit jaar 
van Jan en Annemarie. Na jarenlange inzet hebben 
Jan en Annemarie besloten om per 1 januari af te 
treden als lid van de verwantenraad. 

5.2 Vacatures

Verwantenraad
 
Vanwege het vertrek van huidige leden, 
hebben wij vacatures. Er is een flyer 
gemaakt en verstuurd naar alle 
verwanten van Sius. In 2023 zullen 
de geïnteresseerden kennismaken 
met de raad om te zien of zij 
definitief willen toetreden. 

↘

↘

↘
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6 Resultaten 2022

Cliëntenraad

Informeren 
 vaste column in nieuwsbrief cliënten
 cliëntbijeenkomsten 

Achterban
 kwartaalrapportages 

 De aandachtsfunctionarissen van iedere locatie vullen een 
 kwartaalrapportage in na aanleiding van de bijeenkomsten op 
 locatie. De cliëntenraad ontvangt hiervan een samenvatting. 
 Deze informatie gebruiken we om ons werk in de raad nog beter te 
 kunnen doen.

Werkgroepen
 werkgroep kwaliteit – tijdens de cliëntbijeenkomsten

Verwantenraad
 
Informeren 

 vaste column in nieuwsbrief verwanten
 regiobijeenkomsten verwanten

Achterban
 kwartaalrapportages 

 De aandachtsfunctionarissen van iedere locatie vullen een 
 kwartaalrapportage in na aanleiding van de bijeenkomsten op locatie.
 De verwantenraad ontvangt hiervan een samenvatting. Deze informatie   
 gebruiken we om ons werk in de raad nog beter te kunnen doen.

Vacatures
 we hebben 3 nieuwe leden voor de verwantenraad gevonden

↘

↘

7 Actiepunten 2023

Cliëntenraad

Naamsbekendheid vergroten
 flyer verspreiden naar locaties
 eigen pagina op de website van Sius

Cliënten informeren
 leden cliëntenraad naar locaties
 vlog na afloop van cliëntenraad

Verkiezingen
 wij zoeken nieuwe leden per 1 januari 2024

Verwantenraad
 
Naamsbekendheid vergroten

 eigen pagina op de website van Sius

Verwanten informeren
 leden verwantenraad naar locaties

Verkiezingen
 wij zoeken een nieuwe voorzitter per 1 januari 2024

↘

↘
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